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Falkenbergs kommun 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-18

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 192

Information - Detaljplan för del av Tröinge 3:107 m. fl. 
(Tröinge skola), KS 2017/141
Beslut
Arbetsutskottet beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Information om pågående arbete med detaljplanearbetet för del av Tröinge 
3:107 m.fl. 
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Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 193

Överföring av ansvaret för kommunens centrala 
statistikverksamhet samt revidering av reglementen., 
KS 2020/333
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Under förutsättning av att servicenämnden fattar ett likalydande beslut, 
överföra ansvaret för kommunens centrala statistikverksamhet/-ansvar 
från kommunstyrelsen till servicenämnden 

2. Som följd härav revidera reglementena genom att texten ”kommunens 
centrala statistikverksamhet/ansvar för särskild verksamhet för statistik 
som avses i offentlighet- och sekretesslagen 24 kap 8 § (2009:400)” 
stryks ur kommunstyrelsens reglemente 4 § och införs i 
servicenämndens reglemente 1 §, stycke 4, punkt 5. 

Beskrivning av ärendet
Enligt gällande reglemente för kommunstyrelsen 4 § svarar 
kommunstyrelsen, inom ramen för anvisade medel och enligt de riktlinjer 
kommunfullmäktige i övrigt anger, för kommunens centrala 
statistikverksamhet/ansvar för särskild verksamhet för statistik som avses i 
offentlighet- och sekretesslagen 24 kap 8 § (2009:400). 

Uppdraget omfattar hantering av kommunens befolkningsstatistik och 
genomförs idag av kommunstyrelseförvaltningen. Statistiken hanteras i tre 
databaser; befolkningsdatabasen, sysselsättningsdatabasen och 
flyttdatabasen. Statistiken tillhandahålls på förfrågan från kommunens 
verksamheter men också på förfrågan från externa aktörer. I många fall 
efterfrågas statistiken inte bara utifrån kommunen som helhet utan även 
utifrån delområden och så kallade nyckelkodsområden i kommunen varför 
GIS-verksamheten ofta är en viktig part i tillhandahållandet av den statistik 
som efterfrågas. 

Föreliggande förslag innebär att statistikfunktionen överförs från 
kommunstyrelsen till servicenämnden. Uppdraget kommer utifrån förslaget 
att istället genomföras inom serviceförvaltningen inom befintliga 
personalresurser. Uppdraget omfattar idag i genomsnitt över året ca 5 % av 
en heltidstjänst. 

Motivering av beslut
Uppdraget gällande tillhandahållande av befolkningsstatistik är ett rent stöd- 
och serviceuppdrag som faller väl inom ramen för servicenämndens 
övergripande uppdrag att samordna och utveckla effektiva stödfunktioner 
för övriga nämnder, att säkerställa att samordningsvinster tas tillvara och för 
att kommunens verksamheter ska kunna fokusera på sina kärnverksamheter 
och ge effektivare kommunal service. 
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Utdragsbestyrkande
2 (2)

Uppdraget om befolkningsstatistik är nära kopplat till GIS-verksamheten 
inom servicenämndens ansvarsområde. Att lägga statistikfunktionen under 
samma verksamhet som GIS förväntas ge möjligheter till utveckling av 
befolkningsstatistiken som verksamhetsområde och därmed ökad kvalitet på 
statistikunderlag till verksamheten samt högre effektivitet. 

Ansvaret för framtagande av befolkningsprognoser ligger oförändrat kvar på 
kommunstyrelsen och arbetet leds av kommunstyrelseförvaltningen. 

Ekonomi
Förslaget innebär ingen förändring av nämndernas budgetramar. 
Statistikuppdraget kommer att genomföras inom befintliga personalresurser 
hos serviceförvaltningen. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-07-01
Förslag till nytt reglemente för kommunstyrelsen, 2020-08-11
Förslag till nytt reglemente för servicenämnden, 2020-08-11
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Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-08-18

Utdragsbestyrkande
1 (2)

§ 194

Godkännande av samrådsredogörelse för Töringe 7:19 
m. fl., KS 2018/238
Beslut
Arbetsutskottet beslutar

1. Uppdra åt kommunstyrelseförvaltningen att se över alternativ för 
trafikangöringen till förskolan för redovisning inför granskning.

2. Därefter godkänna redovisad samrådsredogörelse med föreslagna 
revideringar och ge Kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att ta fram 
granskningshandlingar.

Beskrivning av ärendet
Samhällsbyggnadsavdelningen fick 2018-08-14 i uppdrag att upprätta en ny 
detaljplan för Töringe 7:19 m fl. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 
2020-03-24 § 76 att godkänna planförslaget för samråd. Planförslaget har 
under samrådstiden 2020-04-01 till 2020-05-06 varit utställt i Stadshuset, 
Posten i Vinberg samhälle, samt funnits tillgängligt på kommunens 
hemsida. 

Detaljplanens syfte är att möjliggöra för byggnation av förskola och att 
förbättra trafiksituationen, angöring och parkering samt säkra gång och 
cykelvägar till skolan. Planområdet är beläget i sydöstra delen av samhället 
Vinberg, som ligger ca 5 km norr om Falkenberg centralort. Planområdet är 
ungefär 1,5 ha stort. Marken ägs av Falkenbergs kommun. Förslaget 
handläggs med utökat förfarande i enlighet med i 5 kap Plan- och 
Bygglagen (2010:900).  

Motivering av beslut
Samrådsredogörelsen har upprättats utifrån de yttranden som inkommit. 
Under samrådstiden inkom 21 yttranden från myndigheter och andra 
intressenter. De stora frågorna som lyfts är en komplettering av 
markundersökningar för att säkerställa föroreningshalten i området. Även 
dagvattenfrågan lyfts för 

Samtliga yttranden som kommit in till kommunen under samrådstiden 
presenteras i samrådsredogörelsen med förslag på revideringar. 

Ekonomi
Detaljplanen bekostas av kommunen. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-08-12
Orienteringskarta 2020-03-26
Samrådsredogörelse 2020-08-12
Plankarta, samrådshandlingar, 2020-03-26
Planbeskrivning, samrådshandlingar, 2020-03-26
Illustrationskarta, samrådshandlingar, 2020-03-26
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Yrkande
Per Svensson (S) yrkar att kommunstyrelseförvaltningen ser över alternativ 
för trafikangöringen till förskolan för redovisning inför granskning. 

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på Per Svenssons (S) tilläggsyrkande mot 
avslag och finner att arbetsutskottet beslutar i enlighet med Per Svenssons 
(S) yrkande.
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Utdragsbestyrkande
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§ 195

Godkännande av avsiktsförklaring för utveckling av 
Ätradalsleden att bli en nationell cykelled, KS 2020/86
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Godkänna kultur-, fritids- och tekniknämnden samt Destination 
Falkenberg AB:s redovisning av uppdraget. 

2. Godkänna föreliggande förslag till avsiktsförklaring för utveckling av 
Ätradalsleden.

3. Godkännande föreslagen sträckning av Ätradalsleden.

4. Uppdra åt kultur-, fritids- och tekniknämnden att inleda samtal med 
berörda markägare enligt den ekonomiska modell som togs fram för 
Kattegattleden.

5. Tillåta kultur-, fritids- och tekniknämnden att ta med ökade 
driftkostnader i budgetarbetet 2021.

Beskrivning av ärendet
Ätradalsleden är en cykelled mellan Falköping och Falkenberg på totalt 197 
km, där totalt 146 km är helt bilfri banvall. Leden ansluter till 
Kattegattleden i Falkenberg, vilken är en nationell cykelled. Det föreligger 
nu förslag för kommunstyrelsen att godkänna avsiktsförklaring avseende 
utveckling av Ätradalsleden att bli en nationell cykelled. I förslaget till 
avsiktsförklaring, vilken förutom Falkenbergs kommun även omfattar 
Falköping, Svenljunga, Tranemo och Ulricehamns kommuner, Turistrådet 
Västsverige samt Västkuststiftelsen, framgår att syftet är att formulera vad 
de olika parterna tillsammans ska arbeta med under 2020 för att 
Trafikverket ska kunna behandla ansökan om att klassificera Ätradalsleden 
som en nationell cykelled. 

I avsiktsförklaringen framgår bland annat syftet med arbetet, vilka 
aktiviteter som ska genomföras under 2020, rollfördelning mellan parterna 
samt tidsram för arbetet. Västkuststiftelsen är huvudman för leden och utgör 
således bland annat en samordnande part i den utsträckning som ryms inom 
befintlig ram.

Kommunstyrelsen beslutade 2020-03-17 att uppdra åt kultur-, fritids- och 
tekniknämnden att, tillsammans med Destination Falkenberg AB, utreda 
förutsättningarna för utveckling av Ätradalsleden genom att hantera 
markägarfrågor längs med leden i form av kontakt och avtalsupprättande, 
drift och skötsel av leden samt se över ledens sträckning utifrån 
säkerhetsaspekter. Uppdraget är redovisat av kultur-, fritids- och 
tekniknämnden genom beslut 2020-06-25.
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Motivering av beslut
Intresset för friluftsliv är stort och kopplingen mellan friluftsliv och 
folkhälsa är väl dokumenterad och underbyggd. Det tätortsnära friluftslivet 
utgör för kommunerna både en attraktionskraft för nya invånare och 
besökare samt utgör ett medel att arbeta både med folkhälsa och 
naturkännedom bland olika målgrupper. 

Kommunstyrelseförvaltningen anser att det är värdefullt att utveckla arbetet 
med Ätradalsleden som en god cykelled mellan Falköping och Falkenberg. 
Mot bakgrund därav föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 
kommunstyrelsen beslutar dels godkänna den av kultur-, fritids- och 
tekniknämnden genomförda utredningen av förutsättningarna för utveckling 
av Ätradalsleden. Vidare föreslås att föreliggande förslag till 
avsiktsförklaring samt förslagen sträckning godkänns. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår även att kultur-, fritids- och 
tekniknämnden ska inleda samtal med berörda markägare enligt den 
ekonomiska modell som togs fram för Kattegattleden, samt att nämnden 
tillåts ta med ökad driftkostnader i budgetarbetet 2021.

Ekonomi
Beslutet är förenat med kostnader som belastar kultur-, fritids- och 
tekniknämndens drift- och investeringsbudgetar. 225 tkr härrör nämndens 
driftbudget för avdelningen gata och trafik, och 1 500 tkr härrör 
investeringsbudgeten för färdigställande av gamla banvallen.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-07-16
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2020-06-25, § 91
Kommunstyrelsen 2020-03-17, § 93
Förslag till avsiktsförklaring för utveckling av Ätradalsleden, 2020-03-10
Kultur-, fritids- och teknikförvaltningen, Utredning Ätradals-
leden, 2020-06-04
PM Ätradalsleden trafiksäkerhetsklassning, 2017-11-09
Ätradalsleden tillägg, 2020-06-30
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1 (1)

§ 196

Markanvisningsavtal gällande Ullared 3:74 och 3:75, 
KS 2020/338
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Godkänna förslag till markanvisningsavtal med PE-Fastigheter 
Landsbygd AB gällande Ullared 3:74 och 3:75.

2. Godkänna att fastigheterna Ullared 3:74 och 3:75 inte fördelas och säljs 
via kommunens tomtkö.

Beskrivning av ärendet
PE-Fastigheter Landsbygd AB har bebyggt tre småhustomter i Ullared med 
ett tvåfamljshus vardera. Nu vill de bebygga ytterligare två småhustomter 
med tvåfamiljshus.

Motivering av beslut
Detaljplanen som berör de aktuella fastigheterna vann laga kraft år 1974. 
Fastigheterna styckades sedan av år 1978. 

Mark- och exploateringsavdelningen har tagit fram ett förslag till 
markanvisningsavtal. Avtalet gäller för en tid om två år och innebär att PE-
Fastigheter har rätt att köpa fastigheterna Ullared 3:74 och 3:75 för en 
köpeskilling om 100 000 kr/fastighet. Köpeskillingen är baserad på 
konsumentprisindex för oktober månad 2019. Vid försäljning ska 
köpeskillingen justeras med KPI för oktober månad året närmast före det 
aktuella överlåtelse året. Bygglov ska sökas i enlighet med gällande 
detaljplan och vara godkänt av kommunens bygglovsnämnd innan 
marköverlåtelse får ske. För marköverlåtelsen tecknas separat köpekontrakt.

Ekonomi
Tecknande av markanvisningsavtal påverkar inte kommunens ekonomi. Vid 
tecknande av efterföljande köpekontrakt erhåller kommunen en köpeskilling 
om 100 000 kr/fastighet, totalt 200 000 kr.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-06-11
Översiktskarta
Förslag till markanvisningsavtal nr 253, 2020-06-08

Yrkande
Per Svensson (S), Rebecka Kristensson (S), Björn Jönsson (S), Anneli 
Andelén (C) och Ninni Gustavsson (M) yrkar bifall till 
kommunstyrelseförvaltningens förslag. 
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Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 197

Ansökan om medel ur Lennart Karlssons minnesfond, 
KS 2020/313
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta

1. Utdela medel enligt följande:

- 77 647,50 kr till Falkenbergs Ornitologiska förening.

Beskrivning av ärendet
Stiftelsens ändamål är att genom bidragsverksamhet stödja dels fågellivet i 
Hallands län, samt utsmyckning och skötsel av Vinberg kyrkogård så att 
begravningsplatserna hålls i ordnat och vårdat skick. Vinberg – Ljungby 
församling ska enligt testamentet erhålla 75 % av utdelningsbart belopp.
25 % ska stödja/främja fågellivet i Hallands län.

Sedan tidigare har 195 279,84 kr utbetalats till kyrkonämnden Vinberg-
Ljungby kyrkliga samfällighet i enligt med stiftelsens ändamål.

Motivering av beslut
Utöver församlingens testamenterade del har det inkommit en ansökan från 
Falkenbergs Ornitologiska Förening.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte Falkenbergs kommuns ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-08-12
Ansökan från Falkenbergs Ornitologiska Förening 
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§ 198

Motion - Låt Falkenbergs kommuns energibolag FEAB 
sköta gatubelysningen för kommunen, KS 2019/225
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Konstatera att det pågår ett koncernövergripande uppdrag om 
kommunens energieffektivitet i sin helhet, i vilket motionärens förslag 
ingår.

2. Därmed anse motionen vara bifallen.

Beskrivning av ärendet
Anneli Andelén (C) har inkommit med en motion om att 
kommunfullmäktige ska uppdra åt kultur-, fritids- och tekniknämnden att, i 
samråd med Falkenberg Energi AB (FEAB), utreda förutsättningarna för att 
FEAB äger och driver offentlig belysningsanläggning i Falkenbergs 
kommun.

Kultur-, fritids- och tekniknämnden har inför kommunfullmäktiges 
behandling av ärendet yttrat sig över motionens förslag. Nämnden föreslår 
att motionen ska avslås eftersom motionärens förslag redan ryms inom ett 
sedan tidigare initierat koncernövergripande uppdrag.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen konstaterar, likt kultur-, fritids- och 
tekniknämnden, att motionärens förslag stämmer väl överens om vad som 
utreds inom ramarna för ett av kommunstyrelseförvaltningen pågående 
projekt vars syfte är att minska energi- och effektanvändning och att 
kommunkoncernens energikonsumtion blir klimatneutral. Genom att ta fram 
inriktningsbeslut, strategier och hitta nya arbetsformer kommer kommunen 
uppnå högre effektivitet, lönsamhet, bättre miljö- och klimatnytta samt ökad 
samsyn och koncernnytta.

I det av kommundirektören initierade energiuppdraget framgår att ett av 
projektmålen är att utreda och ta fram beslutsunderlag kring ägandeskap och 
drift av gatubelysningen på FEAB, vilket är vad motionären föreslår. 
Tidplanen för uppdraget är färdigställande under fjärde kvartalet 2020. Mot 
bakgrund därav föreslår kommunstyrelseförvaltningen att motionen bör 
anses vara bifallen.

Ekonomi
Vilka ekonomiska följder som kan komma om FEAB äger och driver 
offentlig belysningsanläggning får vidare utredningar redovisa. 
Utredningsuppdraget i sig bedöms inte ha någon inverkan i kommunens 
ekonomi.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-06-17
Motion om att Falkenbergs kommuns energibolag FEAB ska sköta 
gatubelysningen för kommunen, 2019-05-03
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2020-04-27, § 55
Kultur-, fritids- och tekniknämnden 2019-11-21, § 189
Kommunstyrelseförvaltningen, projektdirektiv Energiuppdrag, 2020-05-20
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§ 199

Motion - Ställplats vid sjön i Fegen, KS 2019/454
Beslut
Arbetsutskottet beslutar

1. Återemittera ärendet för att utreda möjligheterna för en långsiktig 
ställplats i Fegen.

Beskrivning av ärendet
Ninni Gustavsson (M), Göran Janko (M), Anneli Andelén (C) samt Per 
Johansson (C) har inkommit med en motion som syftar till att ordna upp ett 
antal brister som uppkommer på grund av att ett område i Fegen används 
som vildcamping istället för organiserad ställplats. Förslaget i motionen är 
att ge kommunstyrelseförvaltningen (mark- och exploateringsavdelningen) i 
uppdrag att dels förhandla fram en markupplåtelse med intresserad part att 
driva ställplatsen, samt ansöka om detaljplan för området för att i ny 
detaljplan varaktigt kunna möjliggöra ställplats och parkering.

Motivering av beslut
Gällande detaljplan pekar ut det aktuella området som parkmark, och inte 
för att användas som ställplats. Befintlig anslutningsväg till området saknar 
stöd i detaljplanen, men har funnits på plats sedan ca 1970. Vägföreningen 
sköter om området och kommunen äger marken. 

Ett pågående arbete har genomförts under våren 2020 för att möjliggöra en 
ställplats för årets säsong. Inför kommande säsonger krävs det 
detaljplaneändring för att möjliggöra för ställplatsen, åtminstone om den ska 
vara affärsdriven. Kommunstyrelsens arbetsutskott har möjlighet att ge 
kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att ansöka om en ny detaljplan.

Ekonomi
En detaljplan är minst cirka två års arbete samt kostar uppskattningsvis 
åtminstone 500 000 kr. Även om det skulle gå att finansiera genom 
markupplåtelser med intressenter, kvarstår att det måste göras en detaljplan.  
Tjänstemannabedömningen är att kommunen tar en hög risk att inte få 
kostnadstäckning ifall det beslutas att göras en detaljplan.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-07-01
Motion om ställplats i Fegen, 2019-10-29
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Yrkande
Ninni Gustavsson (M) yrkar att ärendet återremitteras för att utreda 
möjligheterna för en långsiktig ställplats i Fegen.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på om ärendet ska avgöras under 
sammanträdet eller återremitteras i enlighet med Ninni Gustavssons (M) 
yrkande och finner att arbetsutskottet beslutar i enlighet med Ninni 
Gustavssons (M) yrkande.
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§ 200

Medborgarförslag - Förbereda markområden till den 
som vill köpa villavagnar. , KS 2016/483
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Avslå medborgarförslaget.

Beskrivning av ärendet
Ett medborgarförslaget har inkommit där det föreslås att kommunen ska 
hyra ut mark för villavagnar, inklusive anslutningar till vatten och avlopp 
(VA) och el.

Motivering av beslut
Arrende av mark arbetar kommunen aktivt med vad det gäller att hitta 
arrendatorer för jordbruk eller jakt etc. Förutsättningarna anses dock inte 
finnas för att arrendera ut mark för uppställning av villavagnar. Sådant 
arrende skulle antingen behöva ske utanför detaljplanelagt område, där 
enbart enstaka villavagn skulle kunna godkännas, eller skulle plats behöva 
tillskapas genom detaljplaneläggning. 

Vid enstaka villavagnar skulle kostnaden för anslutningar bli hög, en 
eventuell förlust skulle få täckas av nätägarna om kostnaden överstiger 
respektive taxor. Risken för kostnaden för anslutningen skulle ligga på 
fastighetsägaren.

Vid detaljplaneläggning av område för villavagnar skulle det antingen göras 
som campingändamål, med en separat verksamhetsutövare för en 
campingverksamhet, alternativt skulle området planeras för bostäder, men 
skulle då troligtvis bebyggas med permanenta bostäder istället för med 
villavagnar.

Ekonomi
Beslutet förväntas inte påverka kommunens ekonomi. Skulle 
kommunfullmäktige välja att besluta i enlighet med medborgarförslaget 
behöver en inventering/förstudie över lämpliga platser göras innan det går 
att återkomma med en prisuppgift. Detaljplan kostar runt 500 tkr, oavsett 
var, men de tekniska förutsättningarna skiljer sig väldigt mellan olika 
platser. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-07-01
Medborgarförslag om villavagnar, 2016-11-21
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§ 201

Medborgarförslag - Belysning av återvinningsstationer, 
KS 2017/441
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Avslå medborgarförslaget eftersom Förpacknings- och 
tidningsinsamlingen (FTI) för närvarande arbetar med en förändrad 
fastighetsnära insamling.

2. Översända medborgarförslaget till FTI.

Beskrivning av ärendet
Ett medborgarförslag inkom till 2017-09-20 som i korthet innebär ett förslag 
om att ordna belysning av de återvinningsstationer som finns i kommunen.

Motivering av beslut
En upplyst återvinningsstation har flera fördelar, så som förslagsställaren 
skriver, ökad trygghet, bättre sortering, mindre nedskräpning och längre 
tillgänglighetstid. Därför föreslår kommunstyrelseförvaltningen att 
kommunfullmäktige ska uppdra åt kultur-, fritids- och tekniknämnden att ta 
fram en förstudie inkluderat kostnadsberäkning för att genomföra belysning 
på återvinningsstationer. Därmed bör medborgarförslaget anses behandlat.

Ekonomi
Beslutet innebär att en förstudie/inventering av förutsättningarna för att få 
till belysning på återvinningsstationerna, ska genomföras. Förstudien 
uppskattas kunna göras med enbart arbetstid. Förstudien redovisar 
uppskattade kostnader, och får lika till grund för framtida budgetberedning.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2019-02-12
Medborgarförslag om belysning på återvinningsstationer, 2017-09-20

Yrkande
Per Svensson (S) yrkar att medborgarförslaget ska avslås eftersom 
Förpacknings- och tidningsinsamlingen (FTI) arbetar med en förändrad 
fastighetsnära insamling, samt att medborgarförslaget ska översändas till 
FTI.

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelseförvaltningens förslag 
mot Per Svenssons (S) ändringsyrkande och finner att arbetsutskottet 
beslutar i enlighet med Per Svenssons (S) yrkande.
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§ 202

Medborgarförslag - Avgifter för barnomsorg, KS 
2020/28
Beslut
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta

1. Konstatera att det pågår ett arbete med att ta fram ett schemasystem som 
mäter faktisk vistelsetid i förskola och fritidshem, vilket svarar upp mot 
medborgarförslagets intention.

2. Därmed avslå medborgarförslaget om att barnomsorgsavgiften ska utgå 
från den faktiska vistelsetiden i förskola och fritidshem.

Beskrivning av ärendet
Britt-Marie Nilsson har inkommit med ett medborgarförslag om att 
barnomsorgsavgiften ska utgå från den faktiska vistelsetiden i förskola och 
fritidshem. Förslagsställaren anser att det är vanligt att barn är anmälda att 
närvara i förskolan, men inte avanmäls vid frånvaro. Konsekvenserna blir 
bland annat matsvinn och felbedömningar i personalplanering då fler barn är 
anmälda att närvara i verksamheten, än hur det egentligen ser ut.

Inför kommunfullmäktiges behandling av ärendet har barn- och 
utbildningsnämnden beretts möjlighet att yttra sig över medborgarförslaget. 
I korthet förmedlar nämnden att det för närvarande pågår ett arbete med att 
ta fram ett schemasystem som på ett bättre sätt än idag mäter faktiskt 
vistelsetid i förskola och fritidshem. Ett sådant system skulle svara upp mot 
en del av förslagsställarens intentioner med medborgarförslaget om att på ett 
bättre sätt kunna planera måltider och personalbemanning inom 
barnomsorgen. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar förslagsställarens intention om att det 
är eftersträvansvärt att uppnå bättre effektivitet i verksamheterna genom 
bättre personalbemanning och god planering av måltider i förskola och 
fritidshem. Att uppgifter om närvarande barn stämmer överens med det 
faktiska antalet är en förutsättning för att använda resurserna på bästa sätt.

Barn- och utbildningsnämnden meddelar i sitt yttrande över 
medborgarförslaget att det för närvarande pågår ett arbete med att ta fram ett 
schemasystem som på ett bättre sätt än idag mäter faktiskt vistelsetid i 
förskola och fritidshem. En viktig del i kravspecifikationen för det system 
som håller på att tas fram är att det ska vara enkelt för vårdnadshavare att 
anmäla frånvaro för sina barn.
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Barnomsorgen är avgiftsbelagd och reglerad efter Skolverkets nationella 
riktlinjer. Det är inte aktuellt med någon förändring av hur avgiften regleras, 
men däremot pågår ett arbete med nytt schemasystem för närvaro, vilket 
svarar upp mot en del av förslagsställarens intentioner med 
medborgarförslaget om att på ett bättre sätt kunna planera måltider och 
personalbemanning inom barnomsorgen. Därmed föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att medborgarförslaget avslås.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2020-06-17
Medborgarförslag om avgift för barnomsorg, 2020-01-07
Barn- och utbildningsnämnden 2020-04-23, § 62
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§ 203

Information - Ekonomi i exploateringsobjekt , KS 
2020/3
Beslut
Arbetsutskottet beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Information om pågående exploateringsobjekt med ekonomiska prognoser.
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